

Al-Mustaqbal University

College of Arts and Humanities

Department of Archaeology

Subject : English language \ lec.6

M.Sc. Rusul Neima Baiee

Archaeology : The study of human history and prehistory through the excavation of sites and the analysis of artifacts and other physical remains.

علم الآثار : هو دراسة التاريخ البشري و ما قبل التاريخ من خلال حفر المواقع و تحليل القطع الاثرية و البقايا المادية الاخرى.

Biblical archaeology: This study concerns the peoples and civilizations that emerged in the Holy Land.

علم الآثار الكتابي: الذي يهتم بدراسة الشعوب والحضارات التي ظهرت في الأراضي المقدسة.

Prehistoric archaeology: This study concerns cultures and civilizations before the invention of writing. This includes early hunter-gatherers and nomads, as well as some early cultures that transitioned to settled life.

علم الآثار ما قبل التاريخ: يهتم بدراسة الثقافات والحضارة قبل اختراع الكتابة. وهذا يشمل الصيادين الأوائل والبدو بالإضافة إلى بعض الثقافات المبكرة للانتقال إلى الاستقرار.

Historical archaeology: This study focuses on the study of cultures and civilizations after the invention of writing. These are typically societies that transitioned from hunter-gatherer lifestyles and formed primitive societies, developed writing and reading, and developed religions, organized governments, arts, and crafts.

علم الآثار التاريخي: يركز على دراسة الثقافات والحضارات بعد اختراع الكتابة. عادة ما تكون هذه المجتمعات التي انتقلت من أنماط الحياة التي تعتمد على الصيد وتكوين المجتمعات البدائية، والبدء في الكتابة والقراءة وظهور الأديان والحكومات المنظمة والفنون والحرف اليدوية.

Cultural anthropology: This study examines the diversity of human cultures and how they are socially constructed, including their norms and values.

الأنثروبولوجيا الثقافية: يدرس تنوع الثقافات البشرية وكيف يتم بناؤها اجتماعيًا، بما في ذلك معاييرها وقيمها.